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Protokół nr LXIV/24 z sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego w dniu 28 lutego 2024 r. 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie wymaganego kworum. 

Obrady LXIV sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego VI kadencji otworzył o godz. 1300 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Pszczyńskiego Krystian Szostak. Następnie 

powitał wszystkich radnych (zał. nr 1 do prot.  – lista obecności radnych), gości 

(zał. nr 2 do prot. – lista obecności gości) oraz osoby uczestniczące w transmisji 

dzisiejszej sesji. Kolejno poinformował, iż zgodnie z par. 18 ust. 2a Statutu Powiatu 

obrady Rady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk. Z kolei przebieg sesji zostanie zarejestrowany na karcie CF (compact flash), 

nagranie to stanowić będzie załącznik do protokołu. Kolejno poinformował również, 

iż obrady odbywać się będą zgodnie z klauzulą informacyjną dotyczącą obowiązku 

informacyjnego RODO w sprawie nagrywania przebiegu sesji Rady Powiatu 

Pszczyńskiego. Kontynuując poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności 

na oprogramowaniu Esesja. Następnie przekazał, że ustawowy skład Rady wynosi 

23 radnych i na podstawie potwierdzeń uczestnictwa, w sesji uczestniczy 21 radnych.  

Obecni w chwili rozpoczęcia obrad: 

1. Andrzej Babiński 

2. Barbara Bandoła 

3. Roman Bańczyk 

4. Bogumiła Boba 

5. Damian Cieszewski 

6. Helena Gąska 

7. Zdzisław Goik 

8. Zdzisław Grygier 

9. Danuta Kocurek 

10. Wojciech Lala 

11. Waldemar Lipus 

12. Marek Lucjan 

13. Aleksander Malcher 

14. Janusz Orlik 

15. Józef Pabin 

16. Michał Pudełko 

17. Stefan Ryt 

18. Paweł Sadza 

19. Krzysztof Spyra 
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20. Krystian Szostak 

21. Marian Szwarc 

22. Grzegorz Wanot 

23. Alojzy Wojciech 

Wiceprzewodniczący Rady przekazał, że liczba ta stanowi kworum, co umożliwia 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Następnie przekazał, że wszyscy radni 

otrzymali porządek obrad (zał. nr 3 do prot.), w związku z tym zapytał, czy ktoś 

z radnych, bądź Zarządu zgłasza jego uzupełnienie? Wobec braku chętnych 

do zabrania głosu przekazał, że obrady sesji odbędą się zgodnie z porządkiem obrad, 

przekazanym w terminie 7 – dniowym. 

Ad. 2 Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 24 stycznia 2024 r. 

Prowadzący obrady przystąpił do realizacji punktu 2 porządku obrad, tj. przyjęcia 

protokołu z LXIII sesji Rady z dnia 24 stycznia 2024 r. Poinformował, że do dnia 

dzisiejszej sesji, nikt z radnych nie złożył wniosku o dokonanie zmian w zapisie 

protokołu wyłożonego do wglądu. W związku z powyższym zapytał radnych, czy ktoś 

chciałby, to uczynić w dniu dzisiejszym? Przypomniał, że zgodnie z par. 11, ust.1a 

Statutu Powiatu głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych, czyli za pomocą tabletów.  

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, poddał pod głosowanie imienne,  

projekt protokołu z LXIII sesji Rady Powiatu (podczas głosowania na sali obrad 

obecnych było 21 radnych) (zał. nr 4 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania, powyższy protokół 

został przyjęty pozytywnie jednogłośnie przez Wysoką Radę. 

Ad. 3 Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że punkt 3 porządku obrad dotyczy 

sprawozdania Starosty z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym, po czym poprosił 

Starostę o jego przedstawienie.  
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P. Starosta przedstawiła sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu Pszczyńskiego  

w okresie od dnia 24 stycznia do dnia 27 lutego 2024 r. (zał. nr 5 do prot.).  

Poza treścią sprawozdania w odniesieniu do analizy i rozważenia zgłoszenia 

propozycji utworzenia centrum zdrowia 75+ dla Powiatu Pszczyńskiego przekazała, 

że w każdym województwie prowadzona jest w tym temacie dyskusja, ponieważ 

trudno w Wieloletniej Prognozie Finansowej wpisać kwoty, których nie można wyliczyć 

z uwagi na brak rozporządzeń wykonawczych. Kolejno w nawiązaniu do informacji, 

iż w roku bieżącym na terenie Powiatu Pszczyńskiego szkoły podstawowe kończy 

tylko 470 uczniów przypomniała, że w poprzednim roku było, to ponad 1800 uczniów, 

co stanowi drastyczną różnicę. Następnie w odniesieniu do wystąpienia do Ministra 

Infrastruktury dodała, że przyszła odpowiedź, która została powielona, tak jak miało 

to miejsce w przypadku odpowiedzi na poprzednie wystąpienia, jednakże wydaje się, 

że ten temat trzeba drążyć i analizować, bo są takie możliwości i taka jest 

konieczność. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych zgłasza jakieś zapytania  

do ww. sprawozdania, wobec braku chętnych do zabrania głosu, wyraził satysfakcję,  

że Zarząd Powiatu na czele z p. Starostą w nowym układzie rządowym, podjął 

konsultacje i rozmowy na temat budowy skrzyżowania bezkolizyjnego 

na ul. Męczenników Oświęcimskich w Pszczynie, o czym przez całą kadencję była 

mowa, że będzie, to wyzwanie dla przyszłej Rady, zaś dla Powiatu jest to niezbędne 

strategiczne rozwiązanie inwestycyjne. 

Ad. 4 Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał. 

Wiceprzewodniczący Rady przekazał, że punkt czwarty porządku obrad dotyczy 

rozpatrzenia projektów uchwał Rady Powiatu oraz ich podjęcia.  

Ad. 4.1) 

Prowadzący obrady przekazał, iż pierwszy projekt uchwały dotyczy powierzenia 

Gminie Pawłowice zadania z zakresu utrzymania dróg publicznych, po czym 

poprosił o przedstawienie opinii przez dwie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię Komisji  

z dnia 22 lutego 2024 r.  (zał. nr 6 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 26 lutego 2024 r. (zał. nr 7 

do prot.). 
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Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec braku 

chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie powierzenia  

Gminie Pawłowice zadania z zakresu utrzymania dróg publicznych i poddał go  

pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych było  

21 radnych)(zał. nr 8 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXIV/502/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie powierzenia Gminie Pawłowice zadania z zakresu 

utrzymania dróg publicznych, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie  

przez Radę Powiatu (zał. nr 9 do prot.). 

Ad. 4.2) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy przyjęcia 

Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2024-2026,  

po czym poprosił o przedstawienie opinii przez jedną Komisję Stałą Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 26 lutego 2024 r. (zał. nr 10 do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec braku 

chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2024-2026 i poddał go 

pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych było 

21 radnych)(zał. nr 11 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXIV/503/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej na lata 2024-2026, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę 

Powiatu (zał. nr 12 do prot.). 
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Ad. 4.3) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy określenia 

zadań, na które przeznacza się w 2024 roku środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, po czym poprosił o przedstawienie opinii 

przez dwie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię Komisji  

z dnia 22 lutego 2024 r. (zał. nr 6 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 26 lutego 2024 r. (zał. nr 10 do prot.). 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady otworzył dyskusję, wobec braku chętnych  

do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się w 2024 roku środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na 

sali obrad obecnych było 21 radnych) (zał. nr 13 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LXIV/504/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się w 2024 roku 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, została 

przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 14 do prot.). 

Ad. 4.4) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy określenia zasad 

udzielania dotacji z budżetu Powiatu Pszczyńskiego na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków, znajdującym się na terenie Powiatu Pszczyńskiego, po czym poprosił  

o przedstawienie opinii przez wszystkie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię Komisji  

z dnia 22 lutego 2024 r. (zał. nr 6 do prot.). 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 26 lutego 2024 r. (zał. nr 7 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 26 lutego 2024 r. (zał. nr 10 do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec braku 

chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji z budżetu Powiatu Pszczyńskiego na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków, znajdującym się na terenie Powiatu Pszczyńskiego i poddał go pod 

głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych było 

21 radnych)(zał. nr 15 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXIV/505/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie określenia zasad udzielania dotacji z budżetu Powiatu 

Pszczyńskiego na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, znajdującym się na terenie 

Powiatu Pszczyńskiego, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę 

Powiatu (zał. nr 16 do prot.). 

Ad. 4.5) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy zmian budżetu 

Powiatu Pszczyńskiego na 2024 rok, po czym poprosił o przedstawienie opinii  

przez wszystkie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię Komisji  

z dnia 22 lutego 2024 r. (zał. nr 6 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 26 lutego 2024 r. (zał. nr 7 

do prot.). 
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Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko  odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 26 lutego 2024 r. (zał. nr 10 do prot.). 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady otworzył dyskusję, wobec braku chętnych  

do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu 

Pszczyńskiego na 2024 rok i poddał go pod głosowanie imienne (podczas 

głosowania na sali obrad obecnych było 21 radnych) (zał. nr 17 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LXIV/506/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmian budżetu Powiatu Pszczyńskiego na 2024 rok,  

została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 18 do prot.). 

Ad. 4.6) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Pszczyńskiego na lata 2024 – 2031, po czym 

poprosił o przedstawienie opinii przez wszystkie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię Komisji  

z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 6 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 7 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 22 stycznia 2024 r. (zał. nr 10 do prot.). 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, 

wobec braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pszczyńskiego na lata 2024 – 2031  

i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych 

było 21 radnych) (zał. nr 19 do prot.). 
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Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LXIV/507/24 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Pszczyńskiego na lata 2024 - 2031, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez 

Radę Powiatu (zał. nr 20 do prot.). 

Ad. 5 Odpowiedzi na interpelacje. 

Wiceprzewodniczący Rady przekazał, że piąty punkt porządku obrad dotyczy 

odpowiedzi na interpelacje. Poinformował, że na ostatniej sesji Rady Powiatu została 

złożona jedna interpelacja przez radnego Mariana Szwarca  oraz wnioski przez radną  

Bogumiłę Marię Bobę i radnego Aleksandra Malchera. W związku z powyższym 

zapytał, czy uzyskane odpowiedzi wymagają doprecyzowania? 

Radny Marian Szwarc podziękował Zarządowi Powiatu za wsparcie jego ważnego 

tematu, jednak będzie miał pełną satysfakcję, jeśli Wody Polskie pozytywnie 

odpowiedzą na jego interpelację, uznając że temat poruszony przez niego 

i mieszkańców rzeczywiście jest newralgiczny i priorytetowy. 

Wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu Wiceprzewodniczący Rady,  

wyrażając nadzieję, że stanie się tak, jak powiedział przedmówca, zamknął ten punkt 

porządku obrad. 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że ten punkt porządku obrad dotyczy 

składania interpelacji i zapytań przez radnych. Przypomniał, że zgodnie z par. 20 ust. 

4 Statutu Powiatu interpelacje i zapytania składane są na piśmie 

do Przewodniczącego Rady, który przekazuje je niezwłocznie Staroście. Starosta, 

lub osoba przez niego wyznaczona, jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie 

nie później niż w terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub zapytania. Wobec 

powyższego zapytał, czy ktoś z radnych wyraża chęć na ich złożenie, wobec braku 

chętnych do zabrania głosu, zamknął ten punkt porządku obrad. 
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Ad. 7 Wnioski i oświadczenia radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, kto z radnych zgłasza jakieś wnioski,  

czy oświadczenia? 

Radna Bogumiła Maria Boba poprosiła, aby nie dziwić się, że ma inny głos, ale złapała 

ją choroba, więc usiadła z boku. Kolejno przekazała, że ma do obywateli Polski, 

Ślązaków oraz rodziców apel. Mianowicie, aby nie pozwolili na to, żeby deprawacja 

szła szkołą i obniżeniem poziomu nauki. Przekazała, że polskie dzieci, które wyjechały 

za granicę, wychodzą na prymusów. Dodała, że w rodzinie też ma syna siostrzeńca, 

który dostał się do najbardziej elitarnej elektronicznej szkoły w Wiedniu. Przekazała, 

że siostrzeniec jest szefem części wielkiej firmy elektronicznej na całym globie 

ziemskim, bowiem nasze szkoły przygotowały jego fantastycznie. Poinformowała, 

że jej siostrzeniec, który lata po całym świecie, jak zaczął studia w Danii, tj. robotykę 

elektroniczną, mógł wybierać studia w całej Europie, więc sobie wybrał w Danii, 

bo tam jest bardzo wysoki poziom i mówił jej, że mają taki poziom, dlatego nie można 

pozwolić na to, żeby obniżyć poziom naszego nauczania, bowiem nie możemy być 

zatrudniani do zbierania szparagów i mycia garów. Kolejno przekazała, że Cesarz 

chiński już 6 tysięcy lat temu powiedział, że aby rządzić bezkolizyjnie poddanymi, 

należy seksualizować dzieci, to samo powtórzył Himmler. Dodała, że radni są 

rodzicami, bo osobiście ich nie posiada, ale dla niej każde dziecko jest jak jej. 

Poprosiła, aby rodzicie chodzili do szkół grupowo, nie w pojedynkę i nie pozwolić na 

wprowadzenie czegoś, co obniży moralność dzieci i poziom wykształcenia.  

Dodała, że jeśli pozbawi się generalnych przekazów rodzinnych, kulturowych, 

intelektualnych, to obniżymy poziom całego społeczeństwa, które jest łatwo 

wynaradawiać. Zwróciła uwagę, że narody powinny ze sobą współżyć w zgodzie,  

a nie jeden nad drugim panować. Dodała, że nie po, to Pan Bóg dał wolną wolę 

wszystkim, żebyśmy dopuścili do tego, żeby nasze dzieci były deprawowane, 

o co wszystkich poprosiła. Przekazała, że wszyscy na sali są Ślązakami, Polakami, 

rodzicami, stąd żaden rodzic nie może zgodzić się na to, żeby jego córka była, 

np. ubezpłodniona. Zwróciła uwagę, że pigułka „dzień po” jest zbrodnią, o czym mówi 

odpowiedzialnie i może stanąć za, to przed sądem, bowiem jest bombą hormonalną, 

która uderza w rozwój organizmu i nic gorszego być nie może. Dodała, że osobiście 

jest starym lekarzem i nie odważa się na prowadzenie leczenia hormonalnego, bo się 

na zna za mało. Przekazała, że mówi, to jako stary lekarz, a co dopiero uzależniać, 

to od woli piętnastolatki bez decyzji lekarza, niezależnie na co choruje, co jej jest i bez 

decyzji rodziców. Dodała, że rodzice muszą stanąć w obronie swoich dzieci i wierzy, 

że tak będzie w całej Polsce, że sobie nie pozwolimy na to, na co pozwolili sobie 
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Niemcy. Przekazała, że tam  zabiera się dziecko, jeśli rodzić na pośle go na „sex 

edukację” i można dać go parze homoseksualnej, a w niektórych landach podobno 

nawet wsadza się do kryminału. Dodała, że jak nisko upadli nasi sąsiedzi, że zgadzają 

się na to, lecz wierzy, że Polak nigdy się na to nie zgodzi. Przekazała, że jest, to nie 

tylko uderzenie w rozwój hormonalny, ale również stworzenie zespołów 

poaborcyjnych, bowiem dziewczynki, które to zażyły i osobiście takie zna, mają zespół 

poaborcyjny. Dodała, że nie każdy wypadek kończy się aborcją. Kolejno zwróciła 

uwagę, że w WHO zmieniono nazwę ciąży, wg której ciąża jest dopiero wtedy, kiedy 

zagnieździła się zygota, zaś wcześniej była od momentu, kiedy plemnik wniknął 

do jajeczka i powstała zygota. W związku z powyższym zapytała, jaka to jest 

genetycznie różnica między zagnieżdżonym jajeczkiem, zapłodnionym  

czy niezagnieżdżonym? Po czym odpowiedziała, że jest, to tak samo człowiek,  

bowiem nie ma żadnej zmiany genotypu, niczego. Dodała, że jesteśmy Polakami, 

Ślązakami, a rodzina jej ojca sprzed wieków pochodzi z Dolnego Śląska, gdzie 

Niemcy ich „wycięli” i część przyszła do Małopolski. Poprosiła, aby nie pozwolić na to, 

że nasze dzieci będą pokrzywdzone, w co wierzy, że tak będzie i nie ma nawet 

wątpliwości. 

Radny Zdzisław Grygier przekazał, że osobiście ma bardzo przyziemny wniosek. 

Mianowicie dotyczy on udrożnienia przepustu i oczyszczenia odcinka rowu  

przy ul. Zawadzkiego w Rudołtowicach (załącznik nr 21 do protokołu). Dodał, 

że jest, to droga powiatowa nr 4128S. Przekazał, że mieszkaniec posesji zwrócił się 

do niego w sprawie oczyszczenia i udrożnienia przepustu, co osobiście był zobaczyć 

i faktycznie wymaga, to interwencji Powiatowego Zarządu Dróg, stąd składa taki 

wniosek. Dodał, że wniosek zawiera dane osobowe, których nie będzie czytał, które 

pewnie zostaną zanonimizowane. Kolejno podziękował p. Grzegorzowi Górce 

Dyrektorowi Powiatowego Zarządu Dróg w Pszczynie za to, co zrobił przy 

ul. Spokojnej, a chodzi o rowy i zalewiska, co zgłaszał na sesji bodajże przed dwoma 

sesjami. Dodał, że trwają tam roboty, ale widać,  że jest postęp.  

Wiceprzewodniczący Rady w nawiązaniu do wypowiedzi radnej Bogumiły Marii Boby 

przekazał, że oczywiście wszyscy mają wielką obawę, w jakim kierunku pójdzie 

wychowanie naszego młodego pokolenia. Dodał, że na widowni wśród osób 

słuchających obrad większość, to oświatowcy i dyrektorzy. Zwrócił uwagę, że szkoła 

podstawowa na pewno niewątpliwie wymaga zmian, bez względu na to, 

kto w Warszawie sprawuje władzę. Dodał, że na pewno w sensie ilościowym programy 

nauczania są przeładowane i to jest pierwsza rzecz, którą trzeba zrobić. Zwrócił 
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uwagę, że na temat selekcji, czy eliminacji materiałów, nie powinni dyskutować 

politycy, tylko specjaliści, bowiem politycy zepsują wszystko, czego dowodem były 

wszystkie zmiany, jakie w ostatnich latach zostały przeprowadzone. Dodał, że polityk 

nie powinien bawić się w układanie programu nauczania. Kolejno przekazał, 

że od strony medycznej absolutnie nie będzie dyskutował, bowiem każdy ma swoje 

sumienie, jednakże chciałby bronić naszych zachodnich sąsiadów, bowiem Niemcy 

nie są za wszystko odpowiedzialni. Dodał, że na pewno za wybuch I i II Wojny 

Światowej, ale nie za resztę. Przekazał, że są gorsze przykłady z punktu widzenia 

radnej Bogumiły Marii Boby, jakby bardziej liberalnych posunięć innych krajów 

na zachodzie Europy, ale nie będzie ich wymieniał. Dodał, że jest, to kwestia pewnej 

koncepcji liberalnej, prosząc jednocześnie, aby dać spokój  Niemcom, bowiem musimy 

z nimi współpracować na wszystkich polach, ponieważ jest, to jakby też interes 

naszego państwa. Kolejno wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, 

zamknął ten punkt porządku obrad. 

Ad. 8 Informacje bieżące w tym wystąpienie młodzieży z Powiatowego Zespołu 

Szkół nr 1 w Pszczynie nt. projektu edukacyjnego „Chcę wiedzieć, czym 

oddycham" pod patronatem Starosty Pszczyńskiego. 

W sprawach bieżących Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że na 

oprogramowaniu Esesja w informatorze dla radnych umieszczone zostały: 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Powiat Pszczyński w 2023 roku, które było przedmiotem analizy na posiedzeniu 

Komisji Spraw Społecznych w dniu 26 lutego 2024 r., Sprawozdanie z działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pszczynie za 2023 rok, zaproszenie na 

uroczystość wręczenia Nagród Starosty Pszczyńskiego za osiągnięcia w dziedzinie 

twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury, która odbędzie się w dniu 

1 marca 2024 r. o godz. 1700 w Skansenie – Zagrodzie Wsi Pszczyńskiej. Następnie 

podał, że kolejna sesja odbędzie się w dniu 27 marca br. o godz. 1300. Kolejno 

zapytał, czy ze strony Zarządu Powiatu będą jakieś informacje bieżące? 

P. Starosta przypomniała o zaproszeniu na 1 marca br. do Skansenu, o którym mówił 

przedmówca. Dodała, że jej zdaniem osobom nagrodzonym za osiągnięcia 

w dziedzinie kultury będzie miło, jeżeli więcej osób będzie mogło pogratulować 

im osiągnięć, a są one nieprzeciętne. Kolejno z przyjemnością poinformowała, 

że 11 marca br. w sali narad Starostwa od godz. 1600 do 1800 odbędzie się 
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międzypokoleniowe spotkanie kobiet. Dodała, że wraz z p. Justyną Tulają 

i p. Psycholog pracującą w Centrum Rozwoju Społecznego chcą zorganizować 

warsztaty metodą World Cafe, gdzie przy stolikach spotkają się kobiety różnych 

profesji, różnego wieku, reprezentujące też różne poglądy i będą rozmawiać 

o relacjach między kobietami, na które serdecznie zaprosiła. Kolejno przekazała, 

że jeżeli któraś z Pań obecna na sesji albo słuchająca obrady zechciałaby wziąć udział 

w takich warsztatach, prosi o zgłoszenie takiej chęci do Wydziału Promocji Powiatu 

i Integracji Europejskiej, najlepiej mailowo pod adres: promocja@powiat.przczyna.pl, 

by można było dobrze przygotować się do tego międzypokoleniowego spotkania 

kobiet. 

Kolejno prowadzący obrady przekazał, że wskaźnik zanieczyszczenia powietrza 

stojący na trawniku przed budynkiem Starostwa palił się dziś na żółto. Dodał, że teraz 

nastąpi wystąpienie młodzieży z Powiatowego Zespołu Szkół nr 1 w Pszczynie 

na temat projektu edukacyjnego pn. „Chcę wiedzieć, czym oddycham”, który był 

przeprowadzony pod patronatem p. Starosty. Kolejno zaprosił młodzież do prezentacji 

projektu. Dodał, że młodzież wytrzymała całą sesję, dziękując jednocześni radnym 

za sprawne, czyli krótkie przeprowadzenie naszych obrad.  

Paweł Kaczmarczyk przekazał, że wraz z Mirelą Kobielą oraz Kamilem Białasem  

są uczniami PZS nr 1 w Pszczynie. Dodał, że on osobiście wraz z Mirelą Kobielą 

wybrali profil technik grafiki i poligrafiki cyfrowej, zaś Kamil Białas profil technika 

chłodnictwa i klimatyzacji. Kolejno podziękował Przewodniczącemu Rady Pawłowi 

Sadzy za zaproszenie i możliwość wystąpienia z prezentacją na temat działań 

antysmogowych w Gminie Pszczyna oraz p. Staroście Barbarze Bandole za objęcie 

patronatem projektu „Chcę wiedzieć, czym oddycham”. Następnie zaznaczył, że biorą 

również udział w olimpiadzie „Zwolnieni z teorii”, o której opowie w dalszej części. 

Wyjaśnił, że „Zwolnieni z teorii”, to strona do tworzenia projektów społecznych, które 

potem można pokazać młodzieży, czy dzieciom. Dodał, że wybrali sobie grupę 

wiekową dzieci ze szkoły podstawowej i takim głównym wydarzeniem jest wielki finał, 

który odbędzie się 23 maja 2024 roku w Warszawie. Poinformował, że w ramach obu 

projektów przeprowadzono już zajęcia dla prawie 3000 uczniów w 13 szkołach 

podstawowych Powiatu Pszczyńskiego, jednak na tym nie kończą się ich działania. 

Dodał, że roznoszą ulotki, wieszają plakaty, organizują spotkania stacjonarne, online 

oraz różne zbiórki pieniędzy i poszukują sponsorów. Poinformował, że na razie 

wszędzie spotkali się z miłym odbiorem oraz zainteresowaniem tematem. Dodał, 

że mają również świadomość, że radni są bardzo obyci z takimi informacjami, dlatego 

mailto:promocja@powiat.przczyna.pl
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postarali się wybrać same ciekawostki, aby radnych zainteresować. Kolejno 

przeprowadzili prelekcję, zgodnie z załącznikiem nr 22 do protokołu.  

P. Starosta podziękowała młodzieży za pokazanie efektów swojej pracy na sesji Rady 

Powiatu Pszczyńskiego. Dodała, że odbiorcami tego, co powiedziała młodzież jest 

społeczność Powiatu, jeśli interesuje się sesją. Kolejno w nawiązaniu do tytułu 

projektu „Zwolnieni z teorii” chciałaby troszkę uspokoić. Dodała, że dziś była mowa 

o szkole, gdzie radna Bogumiła Maria Boba poruszyła temat zmian w szkole. Zwróciła 

uwagę, że tytuł „Zwolnieni z teorii” należy właściwie czytać. Przekazała, że teoria jest 

ważna, ale nie zastąpi praktyki i widać, jak młodzież pięknie połączyła te ważne 

zagadnienia, to znaczy doskonale rozumie, co jest przyczyną, jakie są zagrożenia, 

jak wpływają teoretycznie na stan zdrowia, ale działa również praktycznie. Dodała, 

że młodzi ludzie są przykładem nabywania kompetencji kluczowych, czyli tych, które 

w życiu na pewno będą potrzebne, czego serdecznie gratuluje p. Profesor 

i p. Dyrektor. Przekazała, że to czym jest benzopiren, jak działa, można zapamiętać, 

można się tego nauczyć i wiedzieć, ale z tego może nic nie wynikać, natomiast 

w momencie, kiedy młodzież rozumie, jakie jest zagrożenie, ale też działa i namawia 

innych, żeby wykluczali, to zagrożenie z naszego otoczenia, to właśnie chyba o takie 

działania chodzi, o współpracę, o umiejętność prezentowania tego, co osiągnęli, 

o umiejętności komunikacyjne. Zwróciła uwagę, że jest jeszcze wiele innych 

kompetencji kluczowych, które takie projekty pozwalają realizować. Wyraziła 

zadowolenie, że szkoły prowadzone przez Powiat Pszczyński pracują tymi metodami. 

Dodała, że metoda projektu wydaje się chyba najbardziej optymalną, łączącą 

zagadnienia teorii z praktyką. Kolejno życzyła młodzieży realizacji wielu takich 

projektów i rozwijania kompetencji, życząc jednocześnie wszystkiego dobrego. 

Wiceprzewodniczący Rady przekazał, że chciałoby się westchnąć i powiedzieć jaką 

mamy wspaniałą młodzież. W uzupełnieniu do prelekcji młodzieży przekazał, że smog 

londyński jest, to rodzaj pewnej klasyfikacji smogu, żeby ktoś nie pomyślał, że my w tej 

chwili chwalimy się tym, że jest u nas, jak jest. Dodał, że jest, to pojęcie z 1952, 

czy 1953 roku, kiedy pojawił się smog, który rzeczywiście w wyniku złożonych 

czynników zabił kilka tysięcy londyńczyków i wówczas władze Londynu wzięły się 

za robotę, więc w tej chwili trudno powiedzieć, żeby Londyn był synonimem 

zanieczyszczenia. Zwrócił uwagę, że wspaniała praca jaką młodzież wykonała, warta 

byłaby na pewno upowszechnienia. Dodał, że jego zdaniem na pewno inne szkoły 

skorzystają z wiedzy wspaniałych uczniów z Powiatowego Zespołu Szkół nr 1 

w Pszczynie, którzy przeprowadzą jakieś pogadanki w innych szkołach, czego im 
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życzy, bowiem podstawą jest edukacja, czyli wiedza, bez której błądzimy. Kolejno 

wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, zamknął ten punkt porządku 

obrad. 

Ad. 9 Zamknięcie obrad LXIV sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady dziękując, zamknął 

obrady LXIV sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego VI kadencji o godz. 1407, 

wypowiadając stosowną formułę. 

Przebieg sesji został zarejestrowany na karcie CF, nagranie stanowi załącznik nr 23 

do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Pszczyńskiego 

Krystian Szostak 

Protokołowała: Aleksandra Folek-Krupnik 


